
Protokół Nr XXXVll/2014 
z Nadzwyczajnej XXX.VII sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego 

odbytej w dniu 20 lutego 2014 roku 
w Starostwie Powiatowym w Krośnie, ul. Bieszczadzka 1 
rozpoczętej o godz. 15.00, a zakończonej o godz. 16.15. 

Sesję otworzył obrady prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Krośnieńskiego 

Andrzej Krężałek. 
Sesję protokołowała Sylwia Kuźnar. 
W sesji uczestniczyło 20 Radnych wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w obradach udział wzięli: 
1. Jan Juszczak - Starosta Krośnieński. 
2. Andrzej Guzik - Wicestarosta Krośnieński. 
3. Jan Pelczar- Dyrektor - Etatowy Członek Zarządu Powiatu. 
4. Krystyna Kasza- Skarbnik Powiatu. 
5. Zdzisława Żywiec - Sekretarz Powiatu. 
6. Orysia Capiw - Wiceprezes Polskiego Centrum Kulturalno - Oświatowego w Borysławiu. 
7. Media. 

Przewodniczący Rady Powiatu powitał zaproszonych gości oraz Radnych, a następnie na podstawie 
listy obecności - /zał. Nr li - stwierdził prawomocność obrad. 

W dalszej części przedstawił porządek obrad Nadzwyczajnej XXXVII ses11 Rady Powiatu 
Krośnieńskiego oraz poprosił o wniesienie ewentualnych zmian. 

W zw. z tym, iż nie wniesiono uwag do przedstawionego porządku obrad, Przewodniczący Rady 
Powiatu poddał go pod głosowanie. 

Radni jednomyślnie przyjęli porządek XXXV/I sesji. 

Punkt 4 porządku obrad - interpelacje i zapytania Radnych Powiatu Krośnieńskiego - w punkcie 
tym głos zabrał Pan Kazimierz Krężałek informując o potrzebie oczyszczenia rowów w ciągi drogi 
Kobylany- Sulistrowa. 

Realizując punkt 5 a) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Sanockiemu na realizację zadania publicznego - projekt uchwały przedstawił Starosta 
Krośnieński. 

Poinformował, iż chodzi o udzielenie pomocy finansowej w 2014 roku powiatowi sanockiemu na 
realizację zadania publicznego dot. rozbudowy drogi powiatowej Nr 2113 R Pastwiska - Puławy 

wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną, budowlami i urządzeniami budowlanymi. W ramach 
przedmiotowej inwestycji zostanie wykonane zadanie pn. „rozbudowa drogi powiatowej Nr 2113 R 
Pastwiska - Puławy", polegające na wykonaniu nowego mostu wraz z dojazdami w miejscowości 
Pastwiska na rzece Wisłok w km 2 + 488. Pomoc finansowa zostanie udzielona w formie dotacji 
celowej w wysokości 150 tys. zł. Szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej oraz zasady 
rozliczania środków określone zostaną w umowie zawartej z powiatem sanockim. 

Starosta podkreślił również, iż obiekt ten znajduje się na granicy powiatu krośnieńskiego 

i sanockiego oraz jest w trwałym zarządzie powiatu sanockiego. Korzystają z niego mieszkańcom 
Wisłoczka, Puław, Rudawki Rymanowskiej. Nadmienił, iż problem mostu w Puławach wraca 
z różnym natężeniem każdego roku. W związku z tym, iż tym roku pojawiła się możliwość 
dofinansowania jego przebudowy, powiat sanocki podjął działania mające na celu pozyskanie 
dotacji na przedmiotowe zadanie w wysokości 80 % kosztów inwestycji, kosztorys inwestorski 
opiewa na kwotę ok. 5 mln zł, dodał, iż do pełnej kwoty wkładu brakuje 20 % środków. W 
przedmiotowej sprawie w dniu 5 lutego br. odbyło się spotkanie, które zaowocowało pewnymi 
uzgodnienia w kwestii dofinansowania realizacji zadania przez samorządy powiatowe, gmmne, 
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nadleśnictwo oraz przedsiębiorców lokalnych /proponowana wysokość dofinansowania powiatu 
krośnieńskiego to kwota - 150 tys. zł, powiatu sanockiego - 400 tys. zł, pozostałą część została 
rozłożona na gminy: Rymanów, Zarszyn, Nadleśnictwo oraz lokalnych przedsiębiorców/. 

Starosta dodał, iż kwestia mostu w Puławach to jeden z powodów zwołania sesji w trybie 
nadzwyczajnym, gdyż Powiat został poproszony o zajęcie stanowiska w przedmiotowej kwestii 
jeszcze w miesiącu lutym. Kolejnym powodem była sprawa dot. wdrażanego Systemu Informacji 
Przestrzennej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXVIl/25112014 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sanockiemu na realizację zadania publicznego 
/ogółem głosujących: 17 radnych, za 17 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się -
O głosów/, /zał. Nr 2/. 

W punkcie 5 b) porządku obrad-podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2014 
roku - projekt uchwały przedstawił Starosta. 
Zabierając głos zwrócił uwagę, iż już wcześniej informował Radę Powiatu o ewentualnej potrzebie 
zwołania sesji nadzwyczajnej w miesiącu lutym, głównie z powodu nie podpisania umowy 
z wykonawcą na wdrożenie Systemu Informacji Przestrzennej - pełna nazwa projektu - „Budowa 
i wdrożenie rozwiązań aplikacyjnych i portali systemu informacji przestrzennej wspomagającego 
zarządzanie powiatem krośnieńskim wraz z budową nowych i dostosowaniem istniejących baz 
danych do zasilenia systemu". System ten jest skomplikowany zwłaszcza w obszarze 
informatycznym. 
Następnie chronologicznie przedstawił historię realizacji owego projektu. 
Powiat krośnieński na przedmiotowy projekt otrzymał dofinansowanie ze środków unijnych 
w wysokości 1 mln 800 tys. zł, czas realizacji projektu został wyznaczony na lata 2013 - 2014 roku, 
czas wdrożenia systemu dla powiatu krośnieńskiego wyznaczony został na koniec maja 2014 roku. 
W 2013 roku realizacja zadania przebiegała zgodnie z ustalonym harmonogramem. Problemy 
pojawiły się dopiero po wyłonieniu wykonawcy zadania w postępowaniu przetargowym. 
Do przetargu zgłosiło się 4- eh wykonawców, komisja przetargowa wskazała firmę „droższą", która 
w kolejności na liście była „druga", gdyż oprócz ceny, która jest bardzo ważnym elementem 
zamówienia, były również inne istotne warunki zamówienia, które „druga" firma spełniała w 1 OO %. 
Komisja przetargowa uznała, iż pierwszy w kolejności wykonawca, który zaoferował niższą cenę, 
nie spełniał oczekiwań zamawiającego. Następnie „pierwsza" firma odwołała się od decyzji komisji 
przetargowej do Krajowej Izby Odwoławczej, która podzieliła jej stanowisko. 
W zw. z decyzją KIO, powtórzone zostało postępowanie przetargowego w oparciu o wszystkie 
4 firmy, które zgłosiły się do przetargu. Starosta dodał, iż „komisja przetargowa nie mogła wybrać 
innej firmy, jak tą wskazaną przez KIO, tak więc kiedy została ona wybrana, pojawił się „poślizg" 
czasowy i problemy z porozumieniem się". 
Następnie firma wystąpiła do Powiatu o udostępnienie kodów źródłowych aplikacji EWID, czego 
Powiat nie mógł uczynić, gdyż korzysta z nich na zasadzie użytkowania od firmy, która jest ich 
właścicielem i z którą Powiat ma podpisaną umowę. W zw. z tym Powiat nie może udostępniać 
kodów innym podmiotom. Kiedy firma została o tym poinformowani, odstąpiła od podpisania 
umowy tłumacząc się tym, iż Powiat uniemożliwia realizację zadania. 

Następnie zwrócił uwagę, iż wybrana firma w I postępowaniu uchyliła się od podpisania umowy, co 
jest „wg nas uchylanie się od podpisania umowy, uchylenie się od podpisania czegoś, co jest dobrze 
przygotowane". „( ... ) będzie to znaczącym elementem zapewne w postępowaniu sądowym". 
W myśl obowiązujących przepisów ustawy - Prawo Zamówień Publicznych, umowa może zostać 
zawarta z kolejnym wykonawcą, natomiast firmie uchylającej się od podpisania umowy zostało 
zatrzymane wadium. 
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W zw. z tym wybrano firmę „droższą" oraz zaistniała potrzeba wprowadzenia stosownych zmian 
w uchwale budżetowej. W projekcie budżetu uwzględniono również inne nieprzewidziane wydatki 
/np. na wyłonienie inspektora z zewnątrz/. 

Dodał także, iż zapewne Powiat będzie musiał wystąpić o przedłużenie terminu realizacji zadania. 

W razie pojawienia się oszczędności, środki te zostaną rozdysponowane w budżecie. 
Innym rozwiązaniem może być rezygnacja z jego wdrożenia, jednakże podkreślił, iż system ten jest 
bardzo potrzebny. „Kiedy zostanie uruchomiony, Państwo sami zobaczycie, że jest to rozwiązanie 
na skalę XXI wieku'. 

Następnie zwrócił uwagę, iż kwestia mostu w Puławach została przedstawiona w punkcie dot. 
pomocy finansowej dla powiatu sanockiego. 

Następnie podjął temat zwiększenia środków finansowych na realizację zadania dot. remontu mostu 
w Jedliczu i tym samym zabezpieczenie pełnej kwoty na przedmiotowe zadanie wynikającej 
z kosztorysu inwestorskiego. Podobnie, jak w przypadku mostu w Puławach, tak i w tym - liczy się 
czas realizacji inwestycji oraz pozyskanie środków finansowych potrzebnych do realizacji zadania -
zakładając, iż wykonanie miałoby nastąpić w 2014 roku. Jeśli Powiat pozyska środki finansowe na 
realizację inwestycji, dofinansowanie przyznane zostanie w formie dotacji celowej, która będzie 
podlegała rozliczeniu w danym roku budżetowym. Podkreślił również, iż w i połowie roku 
rozstrzygnięty przetarg, daje pewne oszczędności. Procedura przetargowa rozpoczęta zostanie 
dopiero w chwili otrzymania zawiadomienia o dofinansowaniu zadania. 
Rada Powiatu będzie informowana na bieżąco w przedmiotowym temacie. 

Następnie szczegółowo przedstawił zmiany zawarte w przedmiotowym projekcie uchwały: 
Zwiększone zostają dochody o kwotę 250.562,00 zł z tytułu dotacji celowej z UE na realizację 
projektu pn. „budowa systemu informacji przestrzennej wspomagającego zarządzanie Powiatem 
Krośnieńskim". 

W planie wydatków zwiększone zostają wydatki o kwotę ogółem 3.694.779,00 zł z tego na; 
• przebudowę mostu nad rzeką Jasionką w ciągu drogi powiatowej Nr 1847 R Szebnie -

Tarnowiec - Jedlicze - Potok o kwotę 3.250.000 tys. zł, 
• „budowę systemu informacji przestrzennej wspomagającego zarządzanie Powiatem 

Krośnieńskim" o kwotę 294. 779 tys. zł, 
• pomoc finansową dla Powiatu Sanockiego, która została zaplanowana w kwocie 150.000,00 zł 

na realizację zadania publicznego pn. „rozbudowa drogi powiatowej Nr 2113 R Pastwiska -
Puławy na odcinku od km 2+444,35 do km 2+531,31 - wraz z niezbędną infrastrukturą 
techniczną, budowlami i urządzeniami budowlanymi" realizowana w ramach zadania 
finansowego pn. „rozbudowa drogi powiatowej Nr 2113 R Pastwiska- Puławy", polegająca na 
wykonaniu nowego mostu wraz z dojazdami w miejscowości Pastwiska na rzece Wisłok w km 
2+488. 

Zmniejszone zostają wydatki na opracowania geodezyjne i kartograficzne o kwotę 44.217,00 zł 
w celu zabezpieczenia udziału własnego Powiatu na zadanie pn. „budowę systemu informacji 
przestrzennej wspomagającego zarządzanie Powiatem Krośnieńskim". 

Wprowadzone zmiany zwiększają deficyt Powiatu o kwotę 3.400.000,00 zł. 
Deficyt po zmianach wynosi 6.255.231,00 zł. 

Zwiększeniu ulegają przychody z tytułu kredytów do kwoty 8.565.231 zł. Przychody te mogą ulec 
zmniejszeniu po otrzymaniu dofinansowania z rezerwy budżetowej na inwestycje drogowo 
mostowe. 
Uchwała zawiera załącznik dotyczący dotacji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 
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Pani Dorota Tomasiewicz zapytała, czy firma „pierwsza" została poinformowana 
o potrzebie posiadania owych kodów źródłowych? oraz, czy Powiat będzie dochodził swoich praw 
w postępowaniu sądowym? 

Starosta wyjaśnił, iż o tym, czego zamawiający oczekuje, każda ze stron wiedziała, gdyż zostało to 
określone w specyfikacji zamówienia. Realizację zadania należy przeprowadzić w oparciu o dane 
z systemu EWID. Jak stwierdził „to pewnie oni z nami będą się procesować". Ponadto każda firma 
jest zobowiązana do wpłacenia wadium, firma ta również wpłaciła kwotę wadium w wysokości 
50 tys. zł i nie jest możliwy jego zwrot, gdyż firma uchyla się od podpisania umowy. 
W postępowaniu sądowym firma zapewne będzie chciała udowodnić, że to Powiat utrudnia 
wykonanie zadania. „My nie rozpoczniemy kroków sądowych, a oni nie wiem co zrobią". 

Pan Adolf Kasprzyk stwierdził, iż „nie sądzi, aby firma ta wykupiła licencję, szukają zaczepki na 
wskutek przeliczenia się z kosztami przetargu". Dodał, że „nie jest pewien ale podawanie kodów 
źródłowych obowiązuje chyba od 2009 roku". 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXVIl/252/ w sprawie zmiany 
Uchwały budżetowej na 2014 roku /ogółem głosujących; 18 Radnych, za 18 - głosów, przeciw 
- O głosów, wstrzymujących się- O głosów/, /zał. Nr 3/. 

W kolejnym punkcie 5 c) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2014 - 2019 - projekt uchwały przedstawił Starosta. 
Poinfonnował, iż w związku z przyjętą uchwałą Rady Powiatu Krośnieńskiego w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2014 rok, w wieloletniej prognozie finansowej dokonuje się stosownej 
zmiany planu dochodów i wydatków. 
Zwiększony został deficyt budżetu o kwotę 3.400.000,00 zł. Deficyt po zmianach wynosi 
6.255 .231,00 zł. Pokryty zostanie przychodami z tytułu kredytów i pożyczek w kwocie 
6.065 .231,00 zł i przychodami ze sprzedaży innych papierów wartościowych w kwocie 190.000,00 zł 
- sprzedaż akcji PKS. 
Rozchody po zmianach na 2014 rok pozostają bez zmian. 

W związku ze zwiększeniem deficytu na 2014 rok i zwiększeniem przychodów z tytułu kredytów do 
wysokości 8.565.231 tys. zł - planowaną spłatę rat kredytowych wydłuża do 2020 roku. 

Po zmianach przychody z tytułu kredytów na koniec 2014 roku wyniosą 20.363.531 zł i stanowić 
będą 31 % planowanych dochodów na 2014 roku. 

Wieloletnią prognozę finansową opracowaną na lata 2014 - 2020 przedstawia załącznik nr 1 do 
uchwały. 

W wykazie przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadza się następujące zmiany 
polegające na: 
- zwiększeniu na 2014 rok limitu wydatków majątkowych na realizację przedsięwzięcia pn. „budowa 
Systemu Informacji Przestrzennej wspomagającego zarządzanie Powiatem Krośnieńskim wraz ze 
zwiększeniem zakresu i dostępności usług świadczonych drogą elektroniczną". Limit wydatków na 
ten projekt na 2014 rok po zmianach ustala się w wysokości 2.140.138 tys. zł. Zmian dokonuje się 
w związku z przedłużającą się procedurą przetargową. W zw. z tym, iż wyłoniony wykonawca 
zadania odmówił podpisania umowy, kolejna oferta na wykonanie zadania jest wyższa od 
zaplanowanej kwoty wydatków w budżecie na 2014 rok oraz w związku z powyższym zostaje 
zwiększony limit wydatków na 2014 rok na wykonanie zadania oraz zwiększona zostaje wartość 
kosztorysową zadania. 
Wykaz przedsięwzięć do WPF po zmianach przedstawia załącznik nr 2 do uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 
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Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXVIl/253/ w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014 - 2019 /ogółem głosujących; 18 Radnych, za 18 -
głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów/, /zał. Nr 4/. 

Punkt 6 porządku obrad - przyjęcie Apelu w sprawie sytuacji na Ukrainie - w punkcie tym głos 
zabrała Orysia Capiw, - Wiceprezes Polskiego Centrum Kulturalno-Oświatowego w Borysławiu, 
która wyjaśniła, iż z uwagą śledzi wydarzenia rozgrywające się na Ukrainie. Podzieliła się 

spostrzeżeniami z pobytu w Kijowie, gdzie była świadkiem dramatycznych scen oraz podkreśliła, iż 
policja zachowuje się strasznie wobec ludzi. Ludzie wspierają się w tych trudnych chwilach, 
pomagając sobie, zbierając pieniądze, leki, odzież, aby wesprzeć protestujących, niestety policja 
skutecznie utrudnia wszelkie próby pomocy, blokuje drogi, ludzie są zabierani prosto z ulicy, 
wyciągani z samochodów oraz „słuch po nich ginie", telefony są na podsłuchu, blokują wypłaty 
pensji, prowadzone są również kontrole w domach, po których sporządza się fikcyjne protokoły, 
będące podstawą do aresztowania, ,,jednak ludzie nie poddadzą się i dalej będą walczyć". 

Poinformowała, że jest rozczarowana brakiem reakcji Europy i innych państw na wydarzenia, które 
w ostatnim czasie miały miejsce na Ukrainie. 

Następnie projekt Apelu przedstawił Wicestarosta Krośnieński /zał. Nr 5 - projekt Apelu/. 

W dalszej części głos zabrał Radny Edward Nowak zaproponował wprowadzenie zmiany 
w pierwszym akapicie przedmiotowego Apelu w następującym brzmieniu: „Rada Powiatu 
Krośnieńskiego popiera działania konstytucyjnych organów władzy państwowej w Polsce mające na 
celu przywrócenie spokoju i zaprzestanie przelewu krwi na Ukrainie oraz apeluje o zintensyfikowanie 
tych działań na forum Unii Europejskiej". 

Propozycja zgłoszona przez Pana Edwarda Nowaka spotkała się z aprobatą pozostałych Radnych. 
Innych uwag nie zgłoszono. 

Radni przedmiotowy Apel z uwzględnieniem zmiany, przyjęli przez aklamację 

/zał. Nr 6/. 

Następny punkt 7 porządku obrad - odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych Powiatu 
Krośnieńskiego - w punkcie tym głos zabrał Starosta udzielając odpowiedzi na pytanie Radnego 
Kazimierza Krężałka w kwestii oczyszczenia rowów - wyjaśni, iż pism dot. odmulenia rowów 
wpływa wiele. W okresie wiosennym zostanie przeprowadzony przegląd odcinków drogowych oraz 
zadanie to zostanie przyjęte do realizacji. 

Przystępując do realizacji punktu 8 porządku obrad - wnioski i oświadczenia Radnych - w punkcie 
tym nie zabrano głosu. 

Następnie Starosta zaprosił wszystkich zgromadzonych na finał XIII Plebiscytu na 
Najpopularniejszego Sportowca, Trenera, Działacza Powiatu Krośnieńskiego w 2013 roku, który 
odbędzie się w Jaśliskach o godz. 17.00. 

Następnie o godzinie 16.15 Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Nadzwyczajnej XXXVII 
Sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego. 
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